
Zápis z jednání komise pro městská sídliště ze dne 24.10.2011 

Datum a čas konání: 24.10.2011 

Místo konání: zasedací místnost MÚ Kutná Hora, Václavské nám.182 

Přítomni: viz prezenční listina 

Hosté:  Místostarosta Ing.Franc, Ing.Suchánek, Ing.Tvrdík – oba OSM 

Omluveni: Ing.Jirásek, p.Kozák, pí Krupičková, p.Berka 

 

Program: 

Zahájení, prezence 

Kontrola zápisu 

Čištění komunikací na sídlišti 

Vznik parkovišť na sídlišti 

Koncepce kontejnerového stání 

Různé 

 

Pan předseda Martin Hlavatý přivítal všechny přítomné a po obeznámení s programem 

jednání, provedl kontrolu zápisu a plnění úkolů z komise ze dne 19.9.2011 

Kontrola zápisu 

 Informace o plnění usnesení odboru investic (viz příloha zápisu) – usnesení 

č.34/09; č. 588/10 a  č. 633/11 – písemné sdělení odboru o plnění 

usnesení nedostačující. Úkoly, které uložila RM se týkají lokality Šipší 

(vznik anebo rozšíření parkoviště); 

 Ing.Vališ obdržel odpověď z RM ke své koncepci „Správci kontejnerových 

stanovišť“ – bude této otázce věnován prostor na jednání; 

 Městské policii se nepodařilo odstranit vozidla z prostoru „žlutých čar“ 

(zákazové) v horní části sídliště a obecně na přechodech pro chodce; 

 navržení cyklostezky (dle pana Berky – zápis 19.9.2011), v současné době 

provoz v ulici Sportovců obousměrný (rekonstrukce ulice Benešova). 

Čištění komunikací na sídlišti 

 Zahájeno čištění  komunikací formou tzv.zónového čištění; 

 občané o akci informoval městský rozhlas, informační letáčky a samozřejmě 

prostřednictvím značek; 

 většina obyvatel prostor čištěné zóny včas vyklidila; 

 obyvatelé sídliště si musí uvědomit, že v době úklidu je nutné vozidlo mít mimo zónu 

čištění, jinak ho mohou postihnout následky ve formě „botičky“ anebo odtahu 

vozidla, co není levnou finanční záležitostí; 

 MP spolupracovala při odtahu vozidel, při prvním čištění bylo za pomoci odtahové 

služby odvezených 32  vozidel ; 

 zda-li  si lidé při dalším čištění své vozidla včas uklidí (účinek přísných opatření), 

budeme vidět až při následujícím úklidu. 

 

 



 

Vznik parkovišť na sídlišti 

 O problémech parkování se vede diskuse na každém jednání; RM uložila pracovníkům 

odboru investic  úkoly v usneseních (uvedeno – kontrola zápisu); 

 na  jednání komise se opakovaně projednávaly možnosti parkování;  

tři varianty: 

- v horní části sídliště – vznik placeného parkoviště; 

- rozšířené parkoviště v ulici Opletalova 

- vedle budovy bývalého Telecomu v ulici Havířská 

 přístup odboru investic  - z pohledu komise nedostačující 

Doporučení komise: komise doporučuje RM  pověřit odbor investic  se zahájením přípravy  

realizace 10 kolmých stání v ulici Havířská stezka, podél stávající komunikace 

 

Jednání o kruhovém objezdu Na Špici 

 V minulosti se komise zabývala projednáváním kruhového objezdu „ Na Špici“; 

 konala se schůzka mezi investorem, projektantem; 

 existence tří možných řešení; 

 realizace  do listopadu 2012; 

 pravděpodobné řešení : u čp.71 jednosměrná ulice  s vyústěním na Masarykově ulici 

před nebo na budoucí kruhový objezd. 

 

Koncepce kontejnerového stání 

 Nejbouřlivější diskuse jednání; 

  diskuse probíhala v  napjaté atmosféře, v některých momentech byla již na hranici 

slušnosti ( z tohoto bloku bylo velmi těžké sestavit zápis); 

 problematice čistoty kolem kontejnerového stání  se komise věnuje téměř na každém 

jednání; Ing. Vališ zpracoval koncepci; byla diskutována v komisích a OSM předložena 

RM; 

 odpověď, kterou obdržel  od RM byla  pro p.Vališe neuspokojivá; očekával od vedení 

města jiný přístup; jeho reakcí na tento dopis bylo zpracování námitky, který odeslal 

RM; 

 vyjádření M.Hlavatého – dle jeho názoru není dobré vše zahrát do autu, je nutné se o 

problematice bavit víc a najít to nejvhodnější řešení; 

 Ing.Vališ – chtěl by znát odpověď jakým jiným způsobem by Město chtělo řešit daný 

problém; 

 Ing.Franc – jeden ze způsobů řešení je za pomoci Městské policie; 

 Ing.Vališ – nikdo z představitelů Města s ním nebyl ochoten jednat; 

 Ing.Franc – oponuje, jednání s Mgr.Smetáčkem; 

 Ing.Vališ – těšil se na spolupráci s radnicí, udělal několik pokusů, pravděpodobně se 

bude dál dívat na věčně trvající nepořádek kolem stanovišť; 

 M.Hlavatý – Mve+ - dělá dvakrát do měsíce pořádek kolem kontejnerů ( 13 600,Kč + 

DPH) a do dvou metrů  od kontejneru se uklízí při každém svozu odpadků; ostatní  co 

je navíc  - je činnost  bez nároku na odměnu – dělají ji ochotní občané; 

- vidí hlavní problém, že skutečně nedošlo k setkání tvůrce koncepce a vedení 

města; 



- nepořádek dělají ve velké míře tzv:vykradači kontejnerů, udělají nepořádek 

kolem kontejnerů během svého průzkumu, poté ho rozvíří vítr do přilehlé zeleně, 

stoupnou taky  náklady při ošetřování zeleně; 

- doporučuje sestavit pracovní skupinu , sestavenou mimo členů komise pro 

městská sídliště i ŽP, aby bylo vše nezávislé a dle jeho názoru by bylo vhodné , 

aby členem týmu byl  člověk s ekonomickými a právnickými vědomostmi; kdo zná 

legislativu ; 

  Ing.Franc – hlavním problémem je vše po legislativní stránce; kdyby se ustanovil 

správce je nutné, aby bylo vše ošetřeno po právní stránce, od zdravotního a 

sociálního pojištění, finančního zařazení;  

- taky musíme mít disponibilní zdroje na pokrytí jejich finančních ohodnocení; 

- Město zápasí s financ.problémy; všude se musí šetřit, ( máme v rozpočtu o 26 mil 

méně než vloni). 

Doporučení komise:  vytvořit pracovní skupinu nebo zadat příslušnému odboru ( OŽP či 

OSM ) úkol navrhnout systém  ( či variantní řešení ) úklidu kontejnerových stání i v době 

mezi svozy odpadů. 

 

Různé 

 Pan Čermák – doporučuje, aby každý dům měl svého správce placeného z fondu 

oprav 

 Pan Nováček – na autobusových zastávkách  je velké množství nedopalků 

z cigaret; vše je o přístupu lidí, v některých částech města je pořádek a někde je 

to katastrofa; 

 Ing.Exner – vrátil se k problematice s MP , je nedostatečné množství policistů 

v terénu; neviděl po sídlišti pěšího policistu, když projíždějí vozidlem, těžko něco 

uvidí; 

 Ing.Majznerová – lepší přístup ke kontejnerovým stáním; kontejnerová stání pod 

zemí; 

 

 

Příští jednání se koná dne 12.12.2011 v 15.30 hodin 

 v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, Václavské nám.182 

 

 

 
Zapsala: Děkanovská Alena 

Zápis ověřen e-mailem : Hlavatý Martin 

 

 

Příloha č.1 usnesení  - odbor investic 

Příloha č.2 odpověď pana Vališe RM 

 

PŘÍLOHA č.1 

 

Příloha k zápisu z jednání komise pro městská sídliště dne 24.10.11 



Usnesení č. 34/09 k zápisu komise pro revital. sídliště  
Rada města I. b e r e n a v ě d o m í  

zápis z komise pro revitalizaci sídliště Šipší ze dne 1.12.2008 

II. u k l á d á 

Oboru investic 

a) zajistit projekt na zřízení placeného hlídaného parkoviště v oblasti horní části sídliště na 

konci ulice Jana Palacha. 

 

b) zajistit projekt na modernizaci školního hřiště ZŠ Jana Palacha na základě předloženého 

požadavku panem ředitelem Mgr. Roudným na jednání s panem starostou, doplněné o 

případné náměty z příštího jednání komise na toto téma. 

 

Zodpovídá : Ing. J.Janál Termín : 30.04.09 

Písemné hlášení o splnění usnesení: 

„probíhají práce na shánění potřebných podkladů Janál“ 

Usnesení č. 588/10 k rozšíření parakoviště Sídliště Šipší  
Rada města I. s c h v a l u j e  

záměr vybudovat rozšíření parkoviště v ulici Opletalova na sídlišti Šipší 

II. u k l á d á 

Odboru investic 

zajistit zpracování potřebné dokumentace a vyjádření dotčených orgánů. 

 

 

Zodpovídá : Ing. J.Janál Termín : 31.12.10 

Písemné hlášení o splnění usnesení: 

„pracuje se na tom problémy s majitelem pozemku Janál“ 

 

Usnesení č. 633/11 k zápisu komise pro městská sídliště  
Rada města I. b e r e n a v ě d o m í  

zápis z jednání komise pro městská sídliště ze dne 27.6.2011 a na návrh komise pro městská 

sídliště 

II. u k l á d á 

a) odboru investic prověřit možnost vybudování parkoviště vedle budovy bývalého Telecomu 

v ulici Havířská stezka 

b) Majetkovému oddělení ekonomického dobrou vyjasnit majetkové vztahy. 

 

Zodpovídá : Ing. J.Janál, Ing. Zahradníček Termín : 30.09.11 

Písemné hlášení o splnění usnesení: 



BOD A) VIZ PŘÍLOHA Janál 

Dvoustránkové zdůvodnění adresované Mgr. Šorčíkové se závěrem: 

„ Stavba zásadním způsobem neovlivní deficit parkovacích míst dle DGSŠ, ani není 

v souladu s jeho koncepcí a zabírá klidovou část veřejné zeleně. Technickou náročnost 

stavby by bylo možno nahradit vybudováním cca 10 kolmých stání v ulici Havířská stezka, 

podél stávající komunikace. Dále navrhujeme v docházkové vzdálenosti využít rozšíření 

jednosměrné komunikace mezi stadionem Sparty a křižovatkou Havířská/Krátká. Zde by 

bylo možno pouhým vodorovným značením získat cca 12 – 15 parkovacích míst. 

Ing.Jiří Janál 

Odbor investic 

 

PŔÍLOHA č.2 

 

Správci KS 

Námitka proti dopisu MR 11/2011 

Poznámka: dopis byl napsán k datu 27.9.2011 a razítko podatelny je 11.10.2011.  

Takže se 15 dní povaloval na MÚ.  

 

Uvádění důvody od MR proč nerealizovat moji koncepci: 
1. Záporné stanovisko vedení MP s ohledem na případné právní dopady 

- jaké právní dopady ?! Každý občan má povinnost oznámit páchání přestupku. Může to učinit 

anonymně. 

 

2. V celém městě je cca 120 KS. Vaše koncepce nepokrývá potřeby celého města, ale jeho části 

- koncepce navrhuje řešení, město ať si ho dopracuje podle potřeby, jak koncepce uvádí. Může ho 

rozšířit na celé město, nebo naopak řešit v nejkritičtějších místech, jako je sídliště s nejhustším 

zalidněním. Každé místo ve městě má svoje specifické potřeby. 

 

3. Váš návrh je s ohledem na finanční náročnost a omezené zdroje městského rozpočtu aktuálně 

nerealizovatelný 

- tomu určitě nevěřím. Náklady jsou cca 200.000 Kč za rok dohromady. Současné vedení se vyslovilo, 

že prioritou je údržba zeleně a čistota města. Rozpočet pro technické služby byl navýšen o několi 

milion. Navíc nikdo se nikdy se mnou nezabýval návrhy, které jsem dal, jak získat peníze.  

 

Jak chce MR řešit čistotu 
 

Důsledný dohled strážníků… 



- pokud se strážníci rozhoupali, je to díky mě a Martinovi Hlavatému, že na MP tlačíme. Ale 

nepořádek, hlavně ten drobný je u KS stále, denně se o tom přesvědčujeme, mám desítky fotek, že to 

nefunguje, píši to v koncepci, nikdy se nepovede zcela zabránit nepořádku bez Správce KS, strážník 

má i důležitější věci na starost. 

 

Trvalá medializace …. 

- zase je to v koncepci, nikdy se to zcela nepovedlo, denně se o tom přesvědčujeme, mám desítky 

fotek 

 

Postupné rozšiřování kamerového systému …. 

- kamery jsou dražší nežli navrhované odměny všem Správcům KS. Kamery nemají uši, kamery nemají 

ručičky, aby nepořádek uklidily. 

 

Mě dochází trpělivost, město, kterému jsem podal s komisí pro sídliště se stále vymlouvá, 

nepořádek  u kontejnerů se nezlepšil !! Mám desítky důkazů na fotografiích.  

Zástupce MÚ si se mnou nikdy nesedl ke stolu, nikdy jsme neprobírali konkrétní možnosti 

a moje návrhy z koncepce. 

 

V Kutné Hoře, 23.10.2011                       Ing. Jan Vališ, 603 794 316 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


